

Библиографический перечень публикаций в журнале «Японские исследования» за 2016 год

Приветствие врио директора ИДВ РАН С.Г. Лузянина // Японские исследования. 2016. №1. С. 4.

Приветствие главного редактора Д.В. Стрельцова // Японские исследования. 2016. №1. С. 5.

Белов А.В. Перспективы японо-российского сотрудничества в области энергетики // Японские исследования. 2016. №1. С. 32–46.

Войтишек Е.Э. Славянская и японская традиции создания стихотворных алфавитов // Японские исследования. 2016. №4. С. 55–65.

Герасимова М.П. От эпохи Эдо до наших дней. Эстетический идеал городской культуры // Японские исследования. 2016. №4. С. 36–54.

Дацышен В.Г. Советско-японские отношения во время конфликта на КВЖД 1929 г. // Японские исследования. 2016. №1. С. 6–19.

Дуткина Г.Б. «Душа Японии» в зеркале японского *кайдана* // Японские исследования. 2016. №3. С. 25–41.

Дуткина Г.Б. Призраки среди нас: особенности национальной психологии современных японцев // Японские исследования. 2016. №4. С. 82–101.

Казаков О.И. О «хикивакэ» в российско-японских отношениях // Японские исследования. 2016. №1. С. 47–58.

Казаков О.И. Рекордный туризм в Японию в 2015 году на фоне отношения японцев к другим странам // Японские исследования. 2016. №3. С. 13–24.

Катасонова Е.Л. Заметки о японском кино: все оттенки розового // Японские исследования. 2016. №3. С. 57–69.

Ким Е.У. Роман Николаевич Ким – видный советский исследователь Восточной Азии и писатель. Научная конференция в ИДВ РАН, посвященная его творчеству // Японские исследования. 2016. №2. С. 82–92.

Киреева А.А., Нелидов В.В. О VIII конференции «Российско-японские отношения и перспективы их развития» // Японские исследования. 2016. №1. С. 82–87.

Кистанов В.О. Япония и Корейский полуостров: текущие проблемы отношений // Японские исследования. 2016. №1. С. 72–81.

Лебедева И.П. Система социального обеспечения Японии: достижения и проблемы // Японские исследования. 2016. №4. С. 23–35.

Лебедева И.П. Японская молодежь на рынке труда: экономические и социальные аспекты // Японские исследования. 2016. №2. С. 43–56.

Мещеряков А.Н. «Мы» и «они», «свои» и «чужие» // Японские исследования. 2016. №4. С. 102–109.

Мещеряков А.Н. Культурологические размышления по поводу коллективной монографии «Российско-японские отношения в формате параллельной истории» // Японские исследования. 2016. №2. С. 4.

Павленко С.С. Становление системы японского консульского права как элемента международного права конца XIX – начала XX века // Японские исследования. 2016. №3. С. 4–12.

Парамонов О.Г. Выход Японии на мировой рынок вооружений: политический аспект // Японские исследования. 2016. №3. С. 42–56.

Сахарова Е.Б. О 18-й конференции «История и культура Японии» // Японские исследования. 2016. №1. С. 88–97.

Симонова-Гудзенко Е.К. О симпозиуме «Возвращение на Острова золота: новые подходы в изучении географических карт Нового времени» // Японские исследования. 2016. №3. С. 86–92.

Симонова-Гудзенко Е.К. Топоним в политической культуре средневековой Японии // Японские исследования. 2016. №2. С. 26–42.

Стрельцов Д.В. Внешнеполитический курс России в отношении Японии: внутренние факторы // Японские исследования. 2016. №2. С. 14–25.

Стрельцов Д.В. Система доминантной партии в Японии: некоторые уроки исторического опыта // Японские исследования. 2016. №3. С. 70–85.

Тимонина И.Л. Россия – Япония: реальный потенциал экономического взаимодействия // Японские исследования. 2016. №1. С. 20–31.

Тихоцкая И.С. Экологические проблемы в Японии: между прошлым и будущим // Японские исследования. 2016. №1. С. 59–71.

Торопыгина М.В. Поэтические «прятки»: песни-шарады и акrostих в японской традиционной поэзии *вака* // Японские исследования. 2016. №4. С. 4–22.

Трубникова Н.Н. «Сборник наставлений в десяти разделах»: к понятию «досады», урами // Японские исследования. 2016. №2. С. 57–70.

Чугров С.В. О японской политике и политологии (по страницам трудов Иногути Такаси) // Японские исследования. 2016. №2. С. 71–81.

Шуган О.В. «Рост энергии японцев разбудит творческие силы всего Востока» (М. Горький о старой и новой Японии) // Японские исследования. 2016. №4. С. 67–81.

The bibliographic list of publications in “Japanese studies in Russia” for 2016

Welcoming Address to Readers from IFES RAS Director S.G. Lousianin // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 4.

Welcoming Address to Readers from Chief Editor D.V. Streltsov // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 5.

Belov A.V. Prospects for Japan-Russia cooperation in the energy field // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 32–46.

Chugrov S.V. On Japanese Politics and Political Science (reading Inoguchi Takashi) // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 71–81.

Datsyshen V.G. Soviet-Japanese relations during the Chinese Eastern Railway conflict in 1929 // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 6–19.

Dutkina G.B. “Nihon-no Kokoro” in the Mirror of Japanese Kaidan // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 25–41.

Dutkina G.B. The apparitions among us: the peculiarities of modern Japanese Mind // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 82–101.

Gerasimova M.P. From Edo Period to Present Day. The Aesthetic Ideal of Urban Culture // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 36–54.

Katasonova E.L. Notes on the Japanese Cinema: All Shades of Pink // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 57–69.

Kazakov O.I. «Hikiwake» in Russian-Japanese relations: Both Sides No Gain // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 47–58.

Kazakov O.I. The Number of Foreign Tourists in Japan in 2015 Beats all Records Regardless of the Attitude of the Japanese to Other Nations // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 13–24.

Kim E.U. Roman N. Kim – a prominent Soviet East Asian studies researcher and writer. Scientific conference dedicated to the scholar’s work for the IFES RAS // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 82–92.

Kireeva A.A., Nelidov V.V. The VIII Annual Conference “Russian-Japanese relations and prospects for their development” // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 82–87.

Kistanov V.O. Japan and the Korean Peninsula: problems of current relations // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 72–81.

Lebedeva I.P. Japanese Youth at the Labor Market: Economic and Social Aspects // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 43–56.

Lebedeva I.P. Social Security System of Japan: Achievements and Problems // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 23–35.

Meshcheryakov A.N. “Us” and “Them”, “Our Own” and “Foreign” // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 102–109.

Meshcheryakov A.N. Reflections of a Cultural Anthropologist concerning monograph “Russian-Japanese Relations in the framework of Parallel History” // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 4.

Paramonov O.G. The Output of Japan to Global Arms Markets: the Political Aspect // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 42–56.

Pavlenko S.S. The formation of Japanese consular law system as a part of international law at the end of XIXth and the beginning XXth centuries // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 4–12.

Sakharova E.B. The 18th Annual International Conference “History and Culture of Japan” // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 88–97.

Shugan O.V. “Growth of Energy of Japanese will Wake Creative Power of all East” (M. Gorky about New and Old Japan) // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 67–81.

Simonova-Gudzenko E.K. The Role of Place Names in Political Culture of Medieval Japan // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 26–42.

Simonova-Gudzenko E.K. The Symposium “Isles of Gold revisited: New Approaches to Study Early Modern Maps” // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 86–92.

Streltsov D.V. Russian Foreign Policy Towards Japan: Domestic Factors // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 14–25.

Streltsov D.V. The System of Dominant Party in Japan: Some Lessons from Historical Experience // Japanese studies in Russia, 2016, 3, p. 70–85.

Tikhotskaya I.S. Ecological problems in Japan: between past and future // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 59–71.

Timonina I.L. Russia-Japan: real potential of economic cooperation // Japanese studies in Russia, 2016, 1, p. 20–31.

Toropygina M.V. Poetic “Hide-and-peek”: Charade and Acrostic in Traditional Japanese Poetry (*Waka*) // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 4–22.

Trubnikova N.N. Jikkinshō: to the Concept of urami [bitterness] // Japanese studies in Russia, 2016, 2, p. 57–70.

Voytishchek E.E. Slavic and Japanese Traditions of Poetic Alphabet Creation // Japanese studies in Russia, 2016, 4, p. 55–66.